
Velikonoce V libčickém eVangelickém kostele
Velikonoce jsou svátky Velkého pátku i Velikonoční neděle. Smrti i vzkříšení. Bolesti i 
naděje. Pokory i radosti. Konce i začátku. Na pohled to jsou všechno protiklady. Není 
jednoduché postavit si v mysli tyhle velikonoční dvojice vedle sebe. Naději spatřit vedle 
bolesti nebo život vedle (navzdory) smrti. Nedá se to zjednodušit. 
O Velikonocích se vracíme z modlitebny na faře zpátky do kostela. Při bohoslužbě na 
Velký pátek čteme společně pašije. Nasloucháme příběhu, který tak dobře známe, ale 
chceme do něj znovu vstoupit. Nečíst ho jako informaci o tom, co se stalo. Nezůstat 
nezaujatými pozorovateli, ale nechat si nastavit zrcadlo. A uvidět znovu i samy sebe: 
jak často jsme dali zelenou všelijakému zlu, hříchu, špatnosti. Co všechno se na nás 
nalepilo…
Je překvapivé, jak podrobně evangelia vyprávějí příběh Ježíšova utrpení. To my sami o 
takových věcech spíš naopak mlčíme. Nechce se nám o nich moc mluvit. Je to pro nás 
těžké. Nepříjemné. Připomíná nám to meze našich možností. 
 Ježíš prošel utrpením. Nezachraňoval sám sebe, ale byl ukřižován, umřel a byl pohřben. 
Přemýšlíme, co to pro nás znamená. Myslíme na kříž, ale ne proto, že bychom chtěli 
utrpení samotné nějak oslavovat. Ale proto, že v něm vidíme sílu Boží lásky. Lásky, která 
neopouští, ale vydává se pro druhé, i když ví, že to bude znamenat oběť. Vyznáváme 
svůj hřích a pokorně přijímáme odpuštění.
Bohoslužba na Velikonoční neděli. Neděli vzkříšení. Kristus vstal z mrtvých! Nezůstal 
v hrobě! Kámen byl odvalen! S radostí si uvědomujeme, že nejdeme do kostela vzpo-
mínat. Na Kristovo vzkříšení nebudeme vzpomínat jako na dávno minulou událost. Ale 

jdeme, abychom se s ním setkali. Abychom 
znovu slyšeli jeho: „Nebojte se! Pokoj vám!“ 
Co to pro nás osobně znamená? Slyšet evan-
gelium o vzkříšení, to je jako bychom i my 
znovu vstávali z hrobu svého strachu a svých 
zklamání. Jakoby i ten kámen, který leží na 
našem životě, byl odvalen. A my cítíme tu 
úlevu.
 Pro mnoho lidí je to ale jinak. Velikonoce 
jsou pro ně svátky jara. Svátky probouzející 
se přírody. Vzkříšení bylo od počátku a jistě 
i bude předmětem mnoha sporů, výsměchu 
a nepochopení. Tak to prostě je. A jinak to 
ani být nemůže. Protože to, že Ježíš vstal, že 
byl vzkříšen, není věc dokazování. To nejde 
spočítat jako pět a pět, ale je to věc víry. Zku-
šenost setkání s ním. Bez víry to prostě nejde 
dohromady. 
„Nastal nám čas přeradostný“, zpíváme v jed-
né velikonoční písni. Ta radost je umocněná 

tím, že se smíme těšit z jara, ze slunce, z probouzející se přírody. Díky za to. Ale chvála 
Bohu, že na tom nejsme závislí. Že nejsme závislí na tom, jestli nás příroda naladí, nabi-
je novou silou a energií. Jestli nám dodá optimismu. Díky za to, že víra čerpá z větších 
hloubek. Že Kristovo vzkříšení je pro nás zdrojem silnějším a nadějnějším. Že i těm, 
kterým v životě právě slunce nesvítí, kteří nemají zrovna co dobrého čekat, že i jim se 
nabízí o Velikonocích zdroj naděje.    Dana Rotkovská, farářka
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Náklad 700 ks, cena 5 Kč. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

Snad se to někomu může zdát legrační, ale stále mám po ruce volební program nezávislých 
kandidátů a tu a tam si v něm čtu. Je potřeba si oživovat to, co jsme slíbili pro lidi ve městě 
vybudovat. Na počátku roku 2012 jsme dokázali ušetřit a nechat na účtu města částku 
několika milionů korun. Máme město bez dluhů a absolvovali jsme množství auditů měst-
ských financí s bezchybnými závěry. Máme opravené fasády městských budov i rekonstru-
ované střechy. Chodíme po mnoha nových silnicích a chodnících, čímž  jsme se v minulém 
období přiblížili, díky společnému úsilí radnice, k jednomu z důležitých cílů - vybudování 
kvalitní infrastruktury města. Samozřejmě, že ještě není vše hotovo, proto neusínáme na 
vavřínech a v současné době probíhá projektování rekonstrukce těchto investic:
 Stará Sahara kompletně 
 Ke Studánkám I (od stavebnin po Janečka)
 Ke Studánkám II (individuální výstavba pod hájem)
 Chodník Chýnovská (od Schönfeldů po Hanušovy)
 Chodník Kralupská (od staré hasičárny ke Kudrnovi)
 Hašlerova 
 Za Kovárnou 
 Pod Strání 
 Rekonstrukce ZUŠ
Výše uvedené ulice patří nyní k těm nejpotřebnějším a je naší povinností dát je do pořádku. 
Takže budeme doufat, že zastupitelé nám pro realizaci těchto komunikací zvednou ruku. 
Moc bych se za to přimlouval.
Další záležitostí, které se intenzivně věnujeme, je příprava konkurzů na ředitele našich 
škol. Rada města rozhodla vyhlásit konkurzy na všechna místa ředitelů škol v Libčicích 
nad Vltavou, a to v termínu dle školského zákona č. 561/2004 Sb. a vyhlášky 54/2005 
Sb. ve znění pozdějších novelizací nejdříve 1. února 2012 a nejpozději 30. dubna 2012. 
Řadu let jsme byli svědky či účastníky různých debat o našich školách. Nyní je možnost 
konkurzů realitou a to, co si mnozí přáli, bude dle zákona naplněno. To, že konkurzy pro-
běhnou na všech školách, považuji za spravedlivé, demokratické a v souladu s potřebami 
tohoto města. Poněkud podivně ale vypadá petice z  dílny pedagogů Základní umělecké 
školy, která zřizovatele vybízí k tomu, aby konkurz na ZUŠ nevypisoval.
Velmi dobře se nám rozeběhla činnost na městském koupališti. Nazýváme ho nyní druhým 
kulturním centrem města. Naší filozofií je, aby areál koupaliště sloužil celoročně občanům. 
Nájemce, společnost ACCON, se o svěřený majetek stará velmi dobře a zvláště oceňuji 
množství nových aktivit pro mládež. Na činnost některých kroužků město přispívá finanč-
ně menšími částkami.
Mám radost z výsledků TJ Sokol házená ve 2. lize. Dobře si vedou šachisté ŠK Liběhrad, 
kteří jsou 2 kola před koncem soutěže na 3. příčce regionálního přeboru. Těším se, že nás 
další libčické sportovní oddíly poinformují o své činnosti.
Chtěl bych poděkovat MC Malina a nezdolnému panu Ing. Evženu Novákovi za organi-
zaci letošního masopustu. Dosáhli jsme rekordní účasti zhruba 700 lidí. Věřím, že pořada-
telé masopustu v příštím roce zajistí hudební kapelu, která mi letos chyběla.
Přeji vám všem hezké jarní dny a děkuji za podporu, kterou nás posilujete.

Ing. Pavel Bartoš, MBA

Děti z mateřské školky ukončily zimu hozením Mora-
ny do Vltavy.



Březen bývá měsícem, kdy se v údržbě města nic podstatného 
neděje a ani nelze vyvinout nějakou iniciativu, neboť se čeká na 
poslední sněhové nadílky.
Letos jsme se vydali cestou mírného risku a ukončili zimu 
z moci úřední. Díky tomuto rozhodnutí bylo možno přistoupit 
k přestrojení techniky a začít s úklidem po zimní údržbě.
První jarní deště úklid dokončí a město bude zbaveno štěrku a 
prachu o dobrý měsíc dříve.

I v letošním roce pokračujeme v trendu zkvalitňování podmínek 
bydlení v městských bytech. Kde to technické podmínky umož-
nily, byla zavedena voda a za pracovního přispění nájemníků 
zbudovány koupelny. V první polovině března zároveň započala 
výměna oken za plastová, která se podařilo objednat v zimním 
období s velmi výraznou slevou.
Toto zvýšení komfortu bydlení je umožněno úpravou nájemné-
ho z roku 2010 a hlavně především díky skutečnosti, že většina 
nájemníků nájemné poctivě hradí.

Dne 29.2.2012 se konalo jednání zastupitelstva města  
č. 9-2012.
Zastupitelstvo města schválilo úpravu č. 6 rozpočtu města na 
rok 2011, čerpání rozpočtu města za rok 2011, úpravu č. 1 roz-
počtu města na rok 2012, kde byla schválena I. etapa investič-
ních akcí pro letošní rok, novelu vyhlášky o místním poplatku 
za odpady, kde byly zapracovány některé úlevy v  rámci platby 
za odpady, zrušení vyhlášek, vzalo na vědomí zprávu kontrol-
ního výboru, schválilo bezúplatný převod pozemku od státu a 
rozpočtový výhled do roku 2015.

Libčické noviny • strana 2

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v I. pololetí roku 2012

 NEDĚLE
 duben 29. 4.
 květen 27. 5.
 červen 24. 6.

Kontejnery budou umisťovány v uvedených termí-
nech na těchto  místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

KonKurzy na ředitele 
libčicKých šKol

Město Libčice nad Vltavou,
náměstí Svobody 90, 252 66 Libčice nad Vltavou,
e-mail: podatelna@libcice.cz, tel.: 233 101 654,

zve uchazeče na konkurzy na místa:

ředitel/ka základní školy
 ředitel/ka základní umělecké školy

ředitel/ka mateřské školy
Konkurzy byly vyhlášeny dne 20. 3. 2012, 

jsou zveřejněny na úřední desce města
 a na elektronické úřední desce 

www.libcice.cz.

Přihlášky zašlete do 30. 4. 2012

konkurzy 
V našich školách

Koncem minulého roku byla uzákoněna novela školského 
zákona, která mimo jiné umožňuje jednou za 6 let vyhlásit 
konkurz na ředitele školských zařízení. To dosud možné 
nebylo. Podle předchozího zákona byl ředitel víceméně 
ustanoven do své funkce „doživotně“, pracovní poměr 
s ním mohl zřizovatel, v našem případě Město Libčice n/
Vlt., ukončit jen v případě porušení zákona, odchodu do 
důchodu, nebo v případě organizační změny. Po dlouhých 
diskusích rozhodla Rada města, že budou vyhlášeny kon-
kurzy na místa ředitelů všech školských zařízení, jichž je 
Město Libčice nad Vltavou zřizovatelem. Konkrétně se 
jedná o konkurz na místo ředitelů základní školy, mateřské 
školy a základní umělecké školy. Přejeme si, aby se těch-
to konkurzů zúčastnili i všichni dosavadní ředitelé těchto 
škol, protože si myslíme, že základním účelem vyhlášených 
konkurzů není výměna ředitelů škol. Konkurz by se měl 
stát okamžikem, kdy dosavadní ředitelé budou „skládat 
účty“ za dobu svého působení ve funkci, ale co je ještě dů-
ležitější, všichni uchazeči o tyto funkce předloží své před-
stavy o tom, jakými cestami by se měla jednotlivá školská 
zařízení ubírat a jakých cílů by měla pod jejich vedením 
dosáhnout. Myslíme si, že naše školy za to stojí, a zaslouží 
si, aby v jejich čele stáli ti nejlepší.

Vladimír Urbánek
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Toto slovo je koncem března často slyšet zejména mezi podnikate-
li. Je to proto, že 31. března každého roku musí všichni podnikatelé 
podat na svůj příslušný finanční úřad přiznání k dani z příjmů buď 
fyzických, nebo právnických osob. Pro ty, kteří nemohou nebo ne-
chtějí přiznání k tomuto datu podat, je v zákoně zakotvena ještě 
jedna možnost. Odevzdat daňové přiznání až 30. 6.. V  takovém 
případě mohou zpracování svého daňového přiznání v předstihu 
zadat daňovému poradci a potvrzení, které od daňového poradce 
obdrží, zašlou do 31. března svému finančnímu úřadu. 
Teď si někteří čtenáři možná řeknou, proč o tom všem vlastně 
píšu, když už je po termínu, kdy má být daňové přiznání odevzdá-
no. Chtěl bych se v krátkosti zmínit o některých okolnostech, kte-
ré mohou být pro některé daňové poplatníky zajímavé i po tomto 
termínu. 
V  prvé řadě zákon o dani z  příjmů ukládá podat daňové přizná-
ní za uplynulý rok všem poplatníkům (v našem případě fyzickým 
osobám), kteří dosáhli za uplynulý rok vyšších příjmů než 20.000 
Kč. Mezi zdaňované příjmy se nezahrnují důchody, sociální dáv-
ky, mateřské příspěvky a další podobné. Nezahrnují se také příjmy 
dosažené na základě např. dohod o provedených pracích, které 
byly při vyplacení zdaněny tzv. srážkovou daní. Z toho vyplývá, že 
všichni občané, kteří měli v uplynulém roce příjmy např. za nájem-
né vyšší než 20.000 Kč, jsou povinni daňové přiznání podat. 
Podat daňové přiznání se může v některém případě poplatníkům 
vyloženě vyplatit. Bývá to v  situaci, kdy poplatník má nárok si 
v daňovém přiznání odečíst od základu daně některé nezdanitelné 
části základu daně, jako jsou dary některým organizacím, úroky 
z hypotečního úvěru na bydlení, uhrazené částky životního pojiš-

tění a penzijního připojištění. Tyto výdaje nelze v průběhu roku 
při výpočtu např. mzdy zaměstnance uplatnit, a je proto nezbytné 
to provést až při ročním vyúčtování daně. Výsledkem takového 
vyúčtování bývá často přeplatek na zaplacených zálohách na daň 
z  příjmů zaměstnanců, což znamená, že poplatník dostane zpět 
část v průběhu roku uhrazených záloh na daň, a to bývá pro větši-
nu poplatníků docela příjemné překvapení.
Další důležitou informací pro daňové poplatníky je, že v případě, 
že tyto odečitatelné částky nebyly v  minulosti při výpočtu daně 
z příjmu uplatněny, lze je uplatnit i dodatečně v tzv. dodatečném 
daňovém přiznání. 
Obecně lze o sestavování daňového přiznání říci, že může být 
poměrně komplikované, zejména pro ty občany, kteří s touto pro-
blematikou nepřicházejí do styku. Doporučuji proto všem, kteří 
si nejsou v  této věci jisti, aby se při sestavování svého daňového 
přiznání poradili s odborníkem.

Ing. Vladimír Urbánek, ekonom

Daně, Daně a zase znoVu Daně

Oprava základní umělecké škOly
O tom, že je nutno budovu ZUŠ v našem městě opravit, nepochy-
buje jistě nikdo z libčických občanů. Zásadní krok vedoucí ke spl-
nění tohoto cíle přijalo na svém posledním zasedání zastupitelstvo 
města. Úprava rozpočtu města, která byla na programu tohoto za-
sedání, navýšila rozpočtové prostředky tak, aby byly dostatečné na 
první etapu oprav této budovy v letošním roce. Rychlé provedení 
opravy budovy ZUŠ naráží však na problém, že opravy se mohou 
provádět pouze v období letních prázdnin. V žádném případě ne-
lze kvůli bezpečnosti žáků v  průběhu školního provádět opravy 
uvnitř budovy. 
Stejně jako u jiných akcí podobného rozsahu je problémem za-
jištění financování této opravy. Nabízejí se dvě řešení. Získat na 
opravu této budovy grant nebo dotaci, anebo uhradit náklady 
z vlastních zdrojů. O získání grantu či dotace na opravu ZUŠ se 
pokouší vedení města již delší dobu. Problém je v tom, že na po-
dobné záměry nebyly v poslední době granty a dotace vypisovány, 
a vzhledem k tomu, že odhad finančních nákladů na opravu se po-
hybuje v rozmezí 5-8 milionů Kč (podle toho, co všechno do opra-
vy zahrneme), není snadné z vlastních zdrojů stavbu financovat. 
V minulosti, při realizaci podobných záměrů, se podařilo vždy za-
jistit rozhodující část finančních prostředků z dotace a z vlastních 
prostředků uhradit jen menší část. Tímto způsobem se podařilo 
v minulých letech realizovat velký objem investičních akcí a oprav 
budov v majetku města (základní škola, mateřská škola, komuni-
kace, chodníky, sídliště Sahara), jejichž celkový investiční náklad 
přesahuje několikrát vlastní finanční možnosti našeho města.
Jak tedy budeme při řešení opravy ZUŠ postupovat? Chceme si 
nechat „otevřené“ obě možnosti. Rada města rozhodla na zákla-
dě doporučení investiční komise o vypsání veřejné soutěže na 
zpracování projektové dokumentace k realizaci oprav, která je pro 
podání žádosti o grant či dotaci nezbytná, a tuto žádost podat, 
jakmile se k  tomu naskytne příležitost. Současně ale bylo roz-
hodnuto, že v průběhu letošních prázdnin bude provedena prv-
ní etapa oprav budovy. Bude se jednat zejména o výměnu oken, 
rekonstrukci rozvodů elektrického proudu, rekonstrukci rozvodů 
vody a odpadů, rekonstrukci otopné soustavy a další, podle toho, 
co nám čas vymezený letními prázdninami dovolí. Tyto opravy 
budou hrazeny z  vlastních prostředků města. Jestliže prostředky 
určené k  této opravě rozpočtem města nebudou dostačovat, na-
vrhne rada města zastupitelstvu jejich zvýšení na potřebnou úro-
veň. Výhledově počítáme s tím, že bychom celkovou rekonstrukci 
budovy ZUŠ mohli dokončit v příštím roce. Vladimír Urbánek

Termíny svozu BIO popelnic v roce 2012
1. svoz 9. 4. 2012 15. týden
2. svoz 7. 5. 2012 19. týden
3. svoz 4. 6. 2012 23. týden
4. svoz 18. 6. 2012 25. týden

a dále každé liché pondělí

Poslední svoz 19. 11. 2012 47. týden

MĚSto libčice nad VltaVou
a

Plán mobilního svozu nebezpečných složek komunálního odpa-
du pro město Libčice
Datum: čtvrtek 12. dubna 2012, od 16:00 do 18:00 hod.
Fyzické osoby mohou v  tomto časovém rozmezí odevzdat 
ZDARMA tyto nebezpečné odpady:
zářivky a výbojky, autobaterie a monočlánky,vyjeté oleje a po-
užité olejové filtry včetně obalů, použité fritovací oleje, barvy a 
laky včetně obalů, kyseliny, rozpouštědla, čističe a další domácí 
chemii, nádobky od sprejů, staré a nepotřebné léky, televize
od 16:00 - 16:40 hod.  Letky - křižovatka ul. Letecká
 s ul. k Přívozu - proti bývalé samoobsluze
od 16:45 - 17:30 hod. Libčice - náměstí Svobody
od 17:35 - 18:00 hod. Chýnov - sídliště Pod Saharou
 (parkoviště u dětského hřiště)
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Od kdy se datuje tvůj zájem o kynologii?
Bude to už bezmála 15 let, co se jí věnuji. Mým prvním působištěm byl cvičák 
v  Dolanech, kde jsem se pomalu seznamoval s  tím, co to kynologie vlastně 
znamená.
Na první učitele se většinou nezapomíná. Měl jsi v Dolanech nějakého tako-
vého?
Ano, byla to nezapomenutelná Anička Šimáčková, která byla úžasná. Měla 
skvělý vztah k psům i k  lidem, což je základ celé kynologie. Svým osobním 
kouzlem dokázala držet kolektiv pohromadě tak, že se nám po cvičení ani ne-
chtělo domů. Vznikla tam báječná parta lidí, ke kterým jsem se vždy rád vracel.
Může na cvičák přijít kdokoli s jakýmkoli, třeba i nepapírovým psem?
Samozřejmě, každý, kdo potřebuje pomoci s  výchovou psa, nebo kdo chce 
sebe i svého psa pravidelným cvičením pod odborným vedením zabavit, má 
možnost.

V čem se liší takové běžné cvičení domácího mazlíčka od výcviku služebního 
psa?
Je třeba si uvědomit, že kromě běžného cvičení domácího mazlíčka, jak ty ří-
káš, kdy se jedná o základní výchovu poslušnosti, existuje ještě sportovní ky-
nologie, kdy se domácí mazlíček povyšuje na cvičeného psa, který absolvuje 
zkoušky, a ještě vyšší stupeň zdatnosti musí prokázat služební pes, jehož výcvik 
je navíc specializovaný na obranu, pátrání, vyhledávání osob, věcí nebo drog.
Co znamená termín „socializace“ psa?
Štěňátko jde ke svému majiteli již v 8. týdnu, v tu dobu začíná fáze tzv. sociali-
zace, kdy si pes zvyká na svého pána, ostatní členy rodiny, prostředí i jiné psy. 
Řekl bych, že je to po fázi vtiskávání, kdy je štěňátko ještě u svého chovate-
le, nejdůležitější období pro zvykání si na domov, utváření si vztahů k lidem 
v něm a k jeho okolí. 
Kdy pak nastává ta pravá chvíle jít se psím juniorem na cvičák?
Co nejdříve. Jedinou podmínkou je, aby měl za sebou všechna očkování, což 
je tak ve 3.- 4. měsíci jeho života, a to je ideální čas pro výcvik základní posluš-
nosti i jeho socializaci, která se nesmí zanedbat, neboť je pro život psa i jeho 
majitele velmi důležitá. 
Je pravda to, co občas slýchávám, že pes je odrazem našeho chování a že za 
každý jeho poklesek může jeho páníček?
U psa skutečně platí, jak si jej vychováte, takového jej máte. Ve výchově psa je 
třeba být důslední, k čemuž zejména u těch domácích mazlíčků ve většině pří-
padů nedochází. Nemůžeš mu jednou dovolit, aby si k tobě vyskočil na sedací 
soupravu a mazlit se s ním, a podruhé jej za to samé trestat. Pes má rád svůj 
zaběhnutý řád a je v něm spokojený.
Ty se ale nezabýváš výchovou polštářových pejsků, ale výcvikem služebních 
psů, kde jde o mnohem více.

Mojí specializací je tzv. figurování, při kterém se pes učí vystopovat a zadržet 
pachatele. Kouše přitom nejen do rukávu, ale kamkoli se mu zlíbí. Za tím úče-
lem používám speciálně vyztužený celotělový oblek. Policejní pes se oproti 
civilním vystavuje zcela reálným situacím, do kterých se při své práci může 
dostat.
Například?
Například se schovám v hospodě plné lidí a pes mě tam musí najít. Utíkám 
před ním, bráním se mu, kladu mu překážky, házím mu do cesty židle nebo 
stoly a on se nesmí před ničím zastavit.
To zní velmi akčně. Kolikrát už jsi byl pokousaný?
Nesčíslněkrát, ale za to nikdy nemůže ten pes, ale psovod, který jej buď včas 
nestáhl, nebo naopak pustil v nevhodnou dobu.
To znamená, že je pes na vodítku, když se učí kousat do toho rukávu?
Zpočátku je to nutné, protože majitel svého psa musí pobízet, chválit, popří-
padě zastavit.
Všichni víme, že i psi mají různou povahu. Která je pro výcvik nejlepší?
Dělení charakterů psů je úplně stejné jako u lidí. I pes může být sangvinik, cho-
lerik, flegmatik nebo melancholik a stejně jako u lidí je pro práci ideální san-
gvinik, který je vyrovnaný, společenský, má chuť do práce, umí se nadchnout 
i uklidnit.
Vidíš, u policie bych očekávala, že si spíše vybere výbušného cholerika.
Jeví se to tak, ale představ si, že ten pes musí pracovat třeba na fotbalovém hřiš-
ti a být ovladatelný uprostřed rozvášněného davu fanoušků, kde lítají petardy a 
řvou tam jeden přes druhého. To je stresující situace sama o sobě a pro labilní 
povahu cholerika by to bylo neúnosné.
Nikdy jsem v  takové mele nebyla, tak jen doufám, že se do rozvášněného 
davu psi nepouštějí na volno, že ne?
To víš, že ne. Všichni jsou na vodítkách a mají košíky.
Tak proč policie ty psy má, navíc od tebe trénované na kousání, když si pak 
ani nekousnou?
Dostala jsi někdy ránu košíkem?
Košem možná, ale psím košíkem nikdy.
Buď ráda, dost to bolí. Ale rozumím, na co se ptáš. Pes je zbraň, řekl bych dosti 
nebezpečná zbraň, a jako taková zůstává ve většině případů zajištěná.
Takže pes je spíše takový strašák.
Ano, je to strašák, který si ale svou práci odvede. Lidi mají obecně ze štěkají-
cího psa respekt, navíc je naučený vytloukat košíkem, což fakt bolí. Nutno ale 
říci, že policejní psi jsou především pátrači. Vyhledávají ztracené nebo kradené 
věci, stopují pachatele nebo nezvěstné lidi.
Víš, že si nepamatuji, že bych kdy v médiích slyšela o tom, že třeba ztracené 
dítě nebo nějakého pachatele vystopoval pes? Může být důvodem to, že stopa 
byla již moc stará?
Představ si vykradený obchod někde v centru města, kde proudí davy lidí, jezdí 
desítky aut a pes se dostane k nášlapu na asfaltu třeba až za několik hodin. V ta-
kovém prostředí pachy rychle mizí a práce psa je pak velmi ztížená.
Co to je nášlap?
To je místo, kde psovod nasadí psa na stopu. Připouštím, že pátrání často končí 
po pár desítkách metrů, protože pachatel nasedne do auta a pes stopu ztrácí.
Máš nějakou zkušenost s tím, kdy to dopadlo opačně a pes pachatele vysto-
poval?
Spolupracuji s policií Kladno, kde pracuje kolegyně Jitka Jozová, jejíhož psa 
Kima jsem jí pomáhal cvičit, a ta je velmi úspěšná. Má na svém kontě nespočet 
zadržených a několikrát ji Kim dovedl za pachatelem až domů. Samozřejmě se 
v takových situacích jedná o zlodějíčky nešiky, kteří vykradou samoobsluhu a 
cestou domů ukradené věci ještě trousí. Takoví se před cvičeným psem nikde 
neschovají.

mým koníčkem je pes
rozhovor s ladislavem šímou

ladislav šíma, 38let, otec 3 dětí, it specialista, kynolog, figurant pro výcvik služebních psů, několikrát pokousaný, s pětkrát operovaným 
kolenem, a přesto stále věrný své lásce, která se jmenuje pes.

Belgický ovčák Cain Václava Zeiseka, trénink obrany účastníka výběrových závodů mistrov-
ství ČR.           Foto: archiv
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A asi se s ním nesnaží ani bojovat?
Vůbec ne. Každý má respekt, leží na zemi jak přibitý a ani se nehne.
Ale i pes se může splést. Co když přivede policistu na mou stopu, zazvoní u 
mě doma s tím, že jsem někde něco ukradla a já budu tvrdit, že je to nesmysl, 
že pes šel po mé stopě, protože jsem zrovínka nesla domů věnec buřtů. Je psí 
svědectví nesporný důkaz pro obžalobu?
 Je to velmi důležitá součást vyšetřování, zvláště pak, když se ukáže, že jsi si ty 
buřty odnesla z místní sámošky a nezaplatila je.
No, vraťme se raději k tomu výcviku socializace. Protože jsem vyrůstala ve 
vojenském prostředí, tak vím, že se psovodi u služebních psů často střídají. 
Není to pro ně problém?
Určitý problém to je, ale služební psi musí být na takové úrovni výcviku, že to 
zvládnou a poslouchají každého, který jim dá známý povel. To se nedá srov-
nat s domácími miláčky, kteří jsou závislí na svém páníčkovi a změnu málem 
nepřežijí. Služební psi jsou zvyklí na jiný režim a musí se i se změnou psovoda 
umět vyrovnat.
A když ne?
A když ne, tak jdou do civilu.
Vyrůstala jsem v kasárnách v Libějovicích u Vodňan, kterým velel můj otec 
v době, kdy tam byla chovná stanice, jež se zabývala šlechtěním nového ple-
mene - československého vlčáka. Víš o tom něco?
Samozřejmě, že vím a vlčáky dobře znám. Cílem toho křížení bylo přidat k po-
slušnosti německého ovčáka vytrvalost vlka, což se sice podařilo, vzniklo krás-
né zvíře, ale určité nevýhody z toho plynou.
Jaké?
Právě v tom, že vlčák si oblíbí svého prvního psovoda a obtížně si zvyká na 
jiného, což byl u vojáků tehdejší základní vojenské služby, kdy se psovodi stří-
dali každé dva roky, velký problém.
Vidíš, o tom nevím, ale pamatuji si na traumatické loučení se psy, když šli 
vojáci do civilu. Dokonce tam došlo k tomu, že se jednomu povedlo svého psa 
od vojska odkoupit a jít s ním domů. Možná to byl právě ten případ, kdy bylo 
mezi nimi tak silné pouto, že pro jiného psovoda by byl ten pes nepoužitelný.
Pro toto plemeno je to typické. Nedomestikovaný vlk se geneticky spojil se 
společenských psem, ale přirozená vlastnost vlka zvítězila. Lidi moc nemusí, a 
když si dokáže oblíbit jednoho, tak je to napořád. Nového neakceptuje, stýská 
se mu, trápí se a nedá se s tím nic moc dělat.
Lidi si často pletou ovčáka s vlčákem. Je na nich na první pohled patrný roz-
díl?
Vlčáka musí každý okamžitě poznat, protože opravdu vypadá jako vlk. Je šedý, 
má bílou masku a špičaté uši. A když jej vidíš běžet, je to nádherný plavný po-
hyb vlka.
Poradil bys mi, jak se mám zachovat, když třeba takový plavný vlčák po mně 
vyjede?
Hlavně neutíkej. Zůstaň stát, přikrč se a nekoukej mu do očí. Pes se před tebou 
většinou zastaví, maximálně do tebe strčí a štěkáním se tě bude snažit rozpo-
hybovat. Když zůstaneš stát, tak je pravděpodobnost, že tě kousne, mnohem 
menší, než když budeš utíkat, čímž podnítíš jeho lovecký instinkt.
Proč mu nemám koukat do očí?
Protože to je výzva.
Znamená to, že když chceš psa při figurování naopak vydráždit, tak mu kou-
káš do očí?
Snad mohu říci, že jsem se v oboru figurování dostal na samý vrchol možného. 

Jsem svazovým figurantem, což mě opravňuje k  tomu, abych figuroval mis-
trovství republiky, zkoušky i výběrové závody. Na takové úrovni se po mně 
přímo vyžaduje, abych na psa činil takový psychický nátlak, aby se dostatečně 
otestovala jeho psychická odolnost. 
A do toho patří ten oční kontakt?
Přesně tak, snažím se očima toho psa vytlačit a celkovým postojem mu dát 
jasně najevo, že pánem situace jsem já. Pes musí odvést svou práci a rozhodčí 
hodnotí jeho bojovnost. Posuzuje se, zda pes obranu myslí vážně, nebo zda to 
bere jen jako hru. I takové nuance se rozlišují.
Co vše jsi musel zvládnout, abys se stal jedním z dvanácti nejlepších figuran-
tů v republice?
Musel jsem projít třemi třídami ne zrovna snadných zkoušek a jako svazový 
figurant mohu školit i ostatní.
Jsou mezi figuranty i ženy?
Jsou, ale není jich mnoho, protože je to opravdu velmi těžká fyzická práce. O 
to více je třeba ty dobré obdivovat. Už jsem zde zmínil svou svěřenkyni Jitku 
Jozovou z Kladna, která je dnes figurantkou 1. třídy a je tak dobrá, že nemá 
v republice ani ve světě konkurenci. Jsem na to, co již v oboru dokázala, oprav-
du pyšný.
Jakou má coby figurantka 1. třídy figuru?
Je to pěkná štíhlá blondýnka s copem a samozřejmě s vysportovaným tělem, 
protože bez posilování by to fyzicky nezvládla. Ale právě ona je důkazem toho, 
že na tuto práci nejsou třeba jen svaly, ale také dobrá technika a inteligence.
Jakého psa máš doma?
Čtyřletého německého ovčáka Rickyho. 
Chodíš s ním do lesa na procházku?
Nikdy. Mám psa s obrovským loveckým instinktem, musel bych jej mít na vo-
dítku a byl by to stres pro něj i pro mě. Každému radím, aby do lesa se psem 
nechodil, plaší tam zvěř a psa zbytečně vystavuje konfliktním situacím, kdy se 
v něm nabudí přirozený pud, za který jej pak okřikuje.
Ale dokázal bys v lese svého cvičeného psa ovládnout, ne?
Určitě ano, ale nechci v něm potlačit ten jeho přirozený temperament a bojov-
nost, což potřebuji pro práci, kterou s ním dělám.
Co říkáš tanci se psem?
Krásná disciplína, proč ne? Pes je parťák a je úplně jedno, co s ním děláš. Může 
to být tanec, freesbee, nebo agility. Cokoli, co psa zabaví. Důležité je, aby měl 
svou dávku pohybu, hru a kontakt s člověkem, což potřebuje, aby byl spoko-
jený.
Co považuješ za svůj největší úspěch v této své záslužné práci?
Mohu se pochlubit tím, že jsem trénoval psy, kteří se stali mistry nebo vicemis-
try světa, což mě samozřejmě těší, ale za svůj největší úspěch považuji jednu 
kouzelnou starší paní, které říkám paní Sluníčková, protože jako sluníčko pů-
sobí. Přišla za mnou se svým voříškem, s kterým ji z několika cvičáků vyhodili 
s tím, že prý nemá cenu takového psa cvičit. Paní i pes měli ale velkou chuť 
spolu pracovat, tak jsem do toho šel. Když se pak ten voříšek při obraně vy-
rovnal svou přesvědčivou bojovností ostatním psům a zkoušku udělal, tak se 
ta radost paní Sluníčkové nedala slovy popsat. A já? Já měl pocit vítězství, na 
který nikdy nezapomenu.            Hannah Bartíková

Německý ovčák Orin Leryka Jitky Jozové, trénink obrany účastníka výběrových závodů mist-
rovství ČR.                    Foto: H. Hubáčková

Zleva: německý ovčák, moje manželka Simona, československý vlčák.                    Foto: L. Šíma
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Pojďte se s  námi podívat na přehled akcí žáků naší školy. Sice nám do 
tohoto období zasáhly jarní prázdniny, ale i tak toho žáci stihli dost.
V únoru se rozběhla činnost Keramického ateliéru, zatím jde o zkušební 
provoz určený žákům páté třídy. V příštím školním roce plánujeme krou-
žek nabídnout i dalším zájemcům.
Dne 17. února jsme navštívili masopustní koncert Pražského pouťového 
orchestru v KD v Libčicích. Žáci si poslechli několik lidových písniček, 
zároveň se dozvěděli zajímavé informace o zvycích v období masopustu. 
Koncert byl cennou zkušeností pro žákyně 5. třídy, které měly šanci si 
s takto zkušenými muzikanty také zahrát.
Informace získané na masopustním koncertě se žákům hodily do projek-
tu s názvem Masopustní dílna. Ta se konala 1. března na prvním i druhém 
stupni. První stupeň se věnoval výrobě masek a klobouků. Žáci druhého 
stupně kromě masek vyráběli i plakáty informující o masopustních zvy-
cích. Své práce žáci prezentovali na akci Libčický masopust. Ten probíhal 
v sobotu 3. března na koupališti v Libčicích, kde měla škola vlastní stánek 
s výrobky žáků prvního stupně. Chtěli bychom vyzdvihnout úspěch žá-
kyň osmé třídy, které zvítězily v soutěži o nejhezčí klobouk. Za odměnu 
si odnesly hlavní cenu - dort ve tvaru klobouku.

Dne 28. února navštívili naši školu dva mladí lektoři. Ti vedli besedu se 
žáky naší školy o třídění odpadu. Celá beseda probíhala zábavnou for-
mou a žáci se dozvěděli - nebo si zopakovali - jak správně třídit odpad. 
Viděli i spoustu zajímavých věcí z recyklovaného materiálu, velký ohlas 
měla peněženka z igelitu.
Na začátku března - konkrétně 6. 3. - proběhlo další setkání předškoláků. 
Děti si zde formou her osvojily dovednosti, které budou v první třídě ur-
čitě potřebovat.
14. března se čtyři žáci druhého stupně - Matěj Samek, Matěj Kumžák (6. 
třída), Josef Bukač (7. třída) a Patrik Štolc (8. třída) - vydali na zeměpis-
nou olympiádu do Mníšku pod Brdy. Zde změřili svoje síly se žáky jiných 
škol Středočeského kraje. Do vydání článku však bohužel nebyly známy 
výsledky. Napíšeme vám o nich příště, tak čtěte!

PaeDr. Dagmar Kuzníková, ředitelka ZŠ

Den OTevřených Dveří
Základní škola zve na Den otevřených dveří, 

který se koná ve středu 

4. 4. 2012
a nabízí tento program:

• 8.00 - 12.35 (1. - 5. vyučovací hodina) 
návštěva v různých hodinách, 

případně prohlídka školy s průvodcem
• 12.00 - 13.00 

návštěva školní družiny

Dethlefsen, t.: Nemoc jako cesta, Triton 2011
gabaldon, D.: Cizinka, Plejáda 2010
gaiman, n.: Hvězdný prach, Polaris 2007
hodgkinson, t.: Líný rodič, Jota 2011
lustig, a.: Okamžiky s Otou Pavlem, MF 2010
müllerová, h.: Cestovní pas, MF 2010
priestley, ch.: Příšerné příběhy z černé lodi, Argo 2011
topol, j.: Sestra, Atlantis 1996
christensen, l.: Beatles, Doplněk 2009
Formánek, j.: Umřel jsem v sobotu, Smart Press 2011
Velikonoční příběh pro nejmenší, Česká biblická společnost 2010

Velikonoční pohádka o tom, jak vajíčka, bouřka a duha obarvily 
svět od ivana m. jirouse.
Velikonoce jsou pro křesťany největší událost roku. Vzkříšení, obno-
va všeho živého v přírodě, v nás. Vajíčka symbolizují zrození nového 
života a jak klasik praví: „Nevyčte nikdo z tlustejch knih, co tajemství 
skryto ve vejcích.“ Schválně, přečtěte si s dětmi Magorovu pohádku o 
tom, jak vajíčka, bouřka a duha obarvily svět - třeba na Modré nebo 
Žluté pondělí, Šedivé úterý, na Zelený čtvrtek nebo na Bílou sobo-
tu…
Opsáno z přebalu Jirousovy knihy.           Šárka Sekerová

neumí číst 
a už choDí Do knihoVny!

Protože březen je měsícem knihy a protože v tomto období si s dětmi 
v mateřské školce povídáme o pohádkách, oslovili jsme paní knihovni-
ci Šárku Sekerovou a požádali o prohlídku knihovny. Paní knihovnice 
ochotně souhlasila, a tak jsme se v týdnu od pátého do devátého března 
u ní v knihovně po malých skupinkách vystřídali všichni. 
Děti se dozvěděly něco nového o pohádkových knížkách, vyslechly 
si jednu čtenou pohádku, dozvěděly se, jak se půjčují knihy a kde v  té 
spoustě polic a regálů najdou pro sebe ty nejzajímavější. 
Velkým zážitkem pro všechny děti bylo hlazení knihovní fenky Lojzy a 
krmení kotěte, o které se Lojza a paní knihovnice starají. Na rozloučenou 
dostalo každé dítě od paní knihovnice čokoládu a tím byl jejich nevšední 
zážitek ukončen.
Tímto chci paní Šárce Sekerové za nás za všechny moc poděkovat, že 
nám ochotně vyhověla a připravila dětem velmi pěkný program, který se 
jim moc líbil.  Myslím, že tak významně přispěla k tomu, že z těchto dětí 
budou třeba jednou nadšení čtenáři.           Tereza Urbánková, učitelka
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Za datum založení Sokola pražského se pokládá 16. únor 1862. Letos tomu je již 
150 let, kdy po pádu Bachova absolutismu v tehdejším Rakousku vytvářela česká 
společnost vlastenecké spolky a nejvýznamnější z nich byl právě Sokol, jenž vzni-
kl z iniciativy Miroslava Tyrše. Prvním starostou Sokola se stal Jindřich Fügner , 
Miroslav Tyrš byl jeho místostarostou a později prvním náčelníkem. 
Název Sokol dal spolku Emanuel Tonner (pedagog), Fügner navrhl tykání a oslo-
vení „bratře“ a „sestro“, Mánes navrhl kroj, Josef Barák pozdrav „Nazdar!“ a Tyrš 
byl tvůrcem sokolských zásad: síla a mužnost, činnost a vytrvalost, láska k vol-
nosti a vlasti, dobrovolná práce a kázeň a vzájemný bratrský vztah členů. Miroslav 
Tyrš je také autorem Základů tělocviku a hesla organizace „Tužme se!“.
Pevná organizovanost, tělesná cvičení a kázeň byly vzorem pro rodící se vlaste-
neckou společnost jak v Čechách a na Moravě, tak i na Slovensku. Nadšení bylo 
tak veliké, že se cvičilo kromě neděle denně, zpočátku v pronajatých tělocvič-
nách, v různých sálech i venku. Základy gymnastiky byly brzy rozšířeny o zápas, 
veslování, plavání, střelbu i šerm.
Kromě pravidelných cvičení se pořádaly výlety a společenské zábavy. Prvním ve-
řejným vystoupením byla např. účast na pouti na horu Říp v dubnu 1862. Každý 
sokolský výlet byl předem pečlivě naplánován a průvod Sokolů v krojích byl pro 
místní významnou událostí. Po ukázkách cvičení většinou následovala lidová ve-
selice, kterou zdobily slavobrány, prapory se sokolskými hesly, občerstvení apod.. 
Po deseti letech od založení spolku bylo evidováno 10 000 cvičenců. Být Soko-
lem byla čest a znamenalo to dodržovat zásady, jako jsou rovnost, bratrství, kázeň, 
vytrvalost, láska k vlasti, rozvíjení tělesné zdatnosti a vůle.
I v nově vzniklém Československu měl Sokol dostatečnou společenskou pod-
poru, a tak od roku 1920 pokračoval v pořádání svých sletů za účasti delegací z 
celého světa. Během I. republiky se podařilo zorganizovat čtyři mohutné slety (v 
letech 1920, 1926, 1932 a 1938). Na tribunách bylo až 200 000 diváků, včetně 
našeho prezidenta. Byly organizovány Zimní sletové dny, štafety běžců republi-
kou, Středoškolské hry. Do všech těchto akcí se zapojily statisíce cvičenců, jen ve 
štafetě v roce 1938 bylo 180 000 běžců. Sokolové se prezentovali i na mezinárod-
ní scéně, na mistrovstvích světa, na závodech Mezinárodní tělocvičné organizace. 

V roce 1926 otevřel Sokol své nové sídlo Tyršův dům. Slibný rozvoj spolkové 
činnosti však zastavila II. světová válka. Na jejím začátku byly Sokol a mnohé další 
spolky úředně rozpuštěny. Během války bylo popraveno 1212 Sokolů a dalších  
10 400 vězněno a mučeno.
Brzy po ukončení válečných útrap ale dokázal Sokol obnovit svou činnost. Prv-
ní poválečný slet byl zorganizován 1. ledna 1946 a stal se symbolem obnovení 
Československé obce sokolské. Nebyl to ale nikdo jiný než tehdejší komunistická 
strana, která během tzv. únorových událostí v roce 1948 tělovýchovnou jedno-
tu tzv. sjednotila. Znamenalo to, že cca 11 000 členů ze sokolských jednot bylo 
vyloučeno, tisíce Sokolů emigrovaly a rozptýlily se po celém světě. Ale ti, co zů-
stali, se převážně stali cvičiteli tzv. základního rozvoje tělesné výchovy (ZRTV) 
a pokračovali ve šlépějích Sokola ve výchově mládeže. Bylo tomu tak i u nás, v 
Libčicích nad Vltavou.
Sokol byl u nás obnoven až v roce 1990. Znovu se našli nadšenci, kteří chtějí na-
vázat na původní tradice, spojené s výchovným ovlivňováním člověka k odpověd-
nosti za sebe, za obec a za demokratický stát. Sokol všechny krize přežil a znovu 
obnovil své spolky i cvičení. 
Přes všechny současné finanční problémy se bude letos v Praze konat Slet a  řada 
sportů již zahájila akce na oslavu 150. výročí založení Sokola. Jistě i v Libčicích 
budeme pořádat akademie, závody a turnaje v házené, boxu, karate i všestrannos-
ti, na což vás včas pozveme a budeme se těšit na vaši účast.

Jarda Novák, náčelník všestrannosti

150. VýROčí ZALOžeNí SOKOLA

ŽILI JSME SOKOLEM
Jsem asi už jedna z nejstarších pamětnic krásných časů, kdy celá obec Libčice nad 
Vltavou žila Sokolem, proto mi odpusťte, že ač nejsem spisovatelkou, trochu si 
zavzpomínám.
Žili jsme nejen v tělocvičně, ale i kulturou. Díky za výborné vedení starostů bratra 
Františka i Václava Fischera, vynikajícího organizátora i náčelníka Jarky Grunc-
la, náčelnice Vlasty Grunclové a po ní Líby Fischerové, která i při čtyřech dětech 
zvládla čtrnáctidenní kurz ČOS v Tyršově domě v Praze. Dokázala zvýšit stav 
cvičících žen z deseti na osmdesát. Vedoucí dorostenek byly M. Erazímová a M. 
Prošková, dorostencům velel bratr Nováček, o žákyně se starala V. Grunclová a o 
žáky bratr J.Šícha. Vzdělávací odbor vedla Dr. M. Fischerová.
Chodilo se cvičit 2x, před sletem i 3x týdně a ještě jsme my ženy jezdily na ná-
cviky do Prahy i okolních vesnic. Dokázaly jsme se probojovat na Sletu s kuželi 
do prvních řad před tribunou, což byla velká čest. Vzpomínám si, jak si dokonce 
při velkém dešti obecenstvo vytleskalo opakování. Nadšení bylo opravdu veliké! 
V  libčickém Sokole jsme také měli výborného pokladníka bratra Josefa Šíchu, 
který se staral o finance, a dokonce vymyslel bločky za 1 Kč, kterými bratři při 
pivečku v hospůdkách vybírali peníze na podporu přístavby Sokolovny.
Žilo se s láskou nejen cvičením, ale i přípravami na cirkus, který se konal každo-
ročně na faře při červnových poutích. Zúčastnili se i necvičící členové, každý rád 
přispěl svými schopnostmi i financemi. Úspěch byl vždy veliký i v sousedních ob-
cích. Bylo zde plno stánků s dobrotami, o které se postaraly všechny složky, hlavně 
ženy-kuchařky. Ani bižuterie z  Jablonce nechyběla. Hlavním bodem programu 
byl však velký cirkus pod vedením ředitele Gruncla, který vše dlouho nacvičoval 
a organizoval. Ani klaun - Jan Franta - nechyběl. Dokonce jsme my dívky jezdily 
coby Esmeraldy na vypůjčených koních. Opravdu cirkus, jak má být! Dvě doros-
tenky se dokonce naučily chodit na provaze. Gymnastky v čele s J. Hofmanovou a 
D. Brunovou cvičily na speciálně vyrobené tyči s hrazdou, kterou měl náčelník na 
ramenou. Každý, kdo byl šikovný, si něco nacvičil pro zdar celku. O prázdninách 
jsme denně hráli volejbal už od 7 hodin ráno a večer zas. Hrála se házená.
Sokol se staral nejen o sport, ale i o kulturu. Měli jsme dramatický odbor v čele 
s bratrem F. Vodičkou, který často režíroval, ale i maloval kulisy spolu s  nynějším 
ak. mal. Karlem Frantou a dalšími pomocníky. Často režíroval též bratr B. Angr, 
orchestr při operetách dirigoval bratr F. Krtička a později i M. Angr.
Výborných herců i zpěváků (J. Křivánková) bylo stále dost. Operetní a činoherní 
představení se konala několikrát do roka a vždy měla úspěch. Namátkou vyjme-
nuji jen ty, jichž jsem se zúčastnila a na které se pamatuji: 5. 2. 1946 Noc na 
Karlštejně, březen 1946 Fidlovačka, 9. 11. 1946 Vzbouření v ústavu šlechtičen, 
10. 5. 1947 Babička.
Nemohu si nevzpomenout na každoroční „Šibřinky“ s velkou půlnoční scénou, 
vzorně nacvičenou náčelnicí Líbou, i na každoroční posvícenskou zábavu s  ta-
neční skupinou „Potěr“, staženou z naší mladé generace, a na dopolední přebor 
v házené.
Bylo to mnoho krásných chvil a mám díky Sokolu na co vzpomínat. Lituji nynější 
generaci, že kvůli televizi na nic takového není čas.                       

Vladana živkovová-Fischerová (nar. 1924 )

šplh schoDiště m
I my z všestrannosti jsme se v sobotu 10.3.2012 zúčastnili Velké ceny 
Šplhu schodištěm, kde dorostenec Karel Janda zvítězil. Závod se konal 
v historickém Sokole pražském s největší účastí jak dorostu, tak mužů. 
V mužské kategorii poprvé závodil bývalý dorostenec Dan Vizina, jenž 
byl z 33 mužů na 26. čestném místě. 
Libčický Sokol slaví úspěchy ve šplhu, v karate, házené, boxu i stolním 
tenise a do popředí zájmu se dostávají ženy a jejich Zumba. Jen více 
dětí do oddílů, to je přání nás všech.
Ať heslo „Ve zdravém těle zdravý duch“ se stane potřebou nás všech. 

Jarda Novák

Bratr Gruncl se svou svěřenkyní
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PRO PØEDŠKOLÁKY
A PRO MAMINKY S DÌTMI

STANICE TECHNIKÙ 

DDM hl. m. Prahy

Pod Juliskou 2a, 

Praha 6 - Dejvice
tram 8, 2 - Podbaba

AKÈNÍ VÝTVARNÉ DOPOLEDNE
út + èt 8:30 - 12:30, pro dìti od 2,5 let, pod vedením

výtvarníka a anglicky mluvícího asistenta, rozvoj
kreativity a spontaneity, zábava bez pravidel!

POHODOVÉ ODPOLEDNE S KAMARÁDY
vždy v pondìlí 14:00 - 18:00, individuální pøístup,
úžasné zázemí - kinosál, veliká autodráha, vláèky,

vybavená herna, anglicky mluvící asistent pedagoga,
možnost logopedických cvièení, pro dìti od 3 let!

ANGLIÈTINA PRO PØEDŠKOLÁKY
nenásilná a hravá metoda výuky, základní slovní 

zásoba a osvojení jednoduchých vìt v tematických
oblastech - rodina, domov, barvy, vlastnosti, tìlo, apod.,
vše za využití øíkanek, písnièek a dalších pohybových 
a výtvarných aktivit. Pod vedením zkušené lektorky! 

JÓGA PRO PØEDŠKOLÁKY
skvìlý doplnìk všech sportovních aktivit èi samostatné
cvièení. Pomáhá rozvíjet dovednosti v nesoutìživém

prostøedí, uèí dìti koncentraci a lepšímu zvládání
stresových situací. Koordinace, rovnováha, zdraví!

PROGRÁMKY PRO MAMINKY S DÌTMI
út + st - 10:00 - 12:00 dle vìku dítìte, pod vedením
zkušené lektorky, komplexnì sestavený program 
obsahuje pohybovou, hudební i výtvarnou èást!

Další informace

www.ddmpraha.cz

Stanice technikù

Centrum pøedškolních
dìtí - Vlaštovka

Eliška Øeháková

Tel.: 604 288 627

rehakova@ddmpraha.cz

Každý na svém.                      Foto: B. Dobrovolský   Zlaťák v zeleném          Foto: L. Ton

Rekonstrukce u čápů                            Foto: P. Bartoš ZOO z plyše                      Foto: H. Bartíková

literární a Fotosoutěž o ceny
Soutěž pokračuje. Nadále nám posílejte své příspěvky poštou na adresu: Městský úřad, Nám. Svobody 90, 252 66 Libčice nad Vltavou 

nebo e-mailem na kultura@libcice.cz. Ty nejlepší na konci roku odměníme.
nesOutěžní snímky na téma místní fauna Od spOlupracOvníků libčických nOvin:



Průvod masek hlasy laufrů
Šťastný dětský křik

Kobyla se všude plete
Žádný smutný vzlyk

Koupaliště už nás vítá
Mandle cukrovinky

Perník šperky keramika
Chuť jak od maminky

Zumba děti od Maliny
Šalom soubor školy

Tenis sport a Mariane
Srdce nezabolí

Kobyla je potrestána
Čuníci již „běží“

Kdo přetáhne jitrnici?
Děti - vyhrát stěží

Někomu je masa málo
Jinému zas piva

Prdelačka došla rychle
Inu tak to bývá

Živá hudba do kroku
Nám sice nezahrála

Slunce teplo pěkně sucho,
Příroda nám přála

Závěrem všem vřelé díky
Co korunou či činem

Přispěli i volným časem 
S úctou láskou kynem‘

Každoroční taškařice 
dnes je minulostí

Snad se všichni radovali
Bavili se dosti

V dobrém jsme se sešli 
nezbývá než přáti

Ať se k nám náš masopust
Za rok zase vrátí!

evžen Novák
Simona Šímová
Jana Kejmarová

Za organizátory masopustu

za Finanční příspěVky Děkujeme násleDujícím sponzorům:
Stavebniny Libčice - Josef Vaňek a Petr Dvořák, Elektromontáže - František Hudek, Instalatérství Václav Šindelář, ACCON GROUP a Město Libčice 
nad Vltavou. Hlavní cenu soutěže O nejhezčí klobouk věnovala Cukrárna Pohádka paní Jany Rackové-Kaliánové, dobroty pro účinkující upekla Jana 
Kejmarová. Za organizační pomoc a zajištění bezpečnosti děkujeme Sboru dobrovolných hasičů pod vedením pana Vladimíra Čmelíka, za krásné 
fotografie panu Luboši Tonovi, za koordinaci s městem paní Hannah Bartíkové. Děkujeme všem účinkujícím: souboru MARIANE pod vedením Jany 
Kastnerové, souboru Šalom ZŠ Libčice pod vedením paní Terezy Andršové, sdružení MC Malina pod vedením Radky Čmelíkové, TJ SOKOL - spor-
tovcům pana Jaroslava Nováka i malým tenistům pod vedením Luboše Karase a též obětavým „řidičům“ kobyly Janě a Pavlovi Táhalovým.
V neposlední řadě děkujeme všem stánkařům a občanům z Libčic nad Vltavou, kteří přispěli svou účastí, krásnými maskami a dobrou náladou ke 
zdaru akce.
Více fotografií na: http://hbart.rajce.idnes.cz/                                   evžen Novák

Masopust se krátí - ať se zase vrátí!
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program
 4. 4.  b. Venclíčková: 
             b. roezl- sběratel orchidejí 

11. 4. posezení u kávy
18. 4. soutěž s písničkou
25. 4. stolní hry

čloVěk V tísni se loučí 
V únoru 2012 byla v libčicích nad Vltavou ukonče-

na činnost regionální pobočky organizace člo-
věk v tísni, o. p. s. .

Člověk v  tísni zde působil celkem osm let. Za tu 
dobu se původně nabízené služby terénní sociální prá-

ce rozrostly o kroužky pro děti, doučování, sociálně aktivizační 
službu pro rodiny s dětmi, předškolní klub či klub matek. Kromě 
poskytování těchto služeb uspořádali pracovníci organizace ne-
spočet aktivit, ve kterých nabízeli smysluplné využití volného času 
pro děti a mládež; ve spolupráci s Farní charitou v Kralupech nad 
Vltavou proběhl např. letní tábor. Sociální pracovníci s klienty nej-
častěji řešili bytovou a dluhovou problematiku, hledání vhodného 
zaměstnání,  školní docházku, výchovu svých dětí atd..
Pobočka zpočátku fungovala bez potřebného zázemí, protože najít 
vhodnou kancelář nebylo jednoduché. Po dvou letech se podařilo 
získat prostory v kulturním domě, posléze v bývalé ordinaci dět-
ské lékařky, která se nachází přímo na okraji Kolonky. Právě z té 
se rekrutovala většina klientů. Avšak Kolonka shledala během let 
velkou změnu. Na počátku fungování pobočky se jednalo o čty-
ři pavlačové domy, jež byly ve špatném stavu. Během let byly dva 
z nich zbourány, ostatní opraveny. V současné době je obývá již jen 
zlomek původních obyvatel. I tato změna je jedním z důvodů, proč 
se organizace rozhodla pobočku uzavřít.

Pavlína Dutá, Organizace Člověk v tísni

z činnosti zo spcch 
libčice n/Vlt. a Dolany v roce 2011

Naše základní organizace Svazu postižených civi-
lizačními chorobami (ZO SPCCH) uspořádala 
během roku 2011 dvě schůze, po kterých následo-
valo posezení s hudbou, a pak už následovaly samé 
příjemné poznávací výlety a zájezdy. Uspořádali 
jsme zájezdy do Litoměřic na jarní a podzimní Za-
hradu Čech. Navštívili jsme několik krásných míst 

naší země: Litomyšl, město, které je zapsáno na seznamu světových 
kulturních památek UNESCO, zámeček Nové Hrady, zámek Mni-
chovo Hradiště, 
Benátky n/Jizerou, 
Lemberk, město 
Jablonné v  Pod-
ještědí a kouzelné 
Kryštofovo údolí.
V Praze jsme se byli 
podívat v  Měst-
ské knihovně na 
primátorský byt, 
navštívili jsme Bílkovu a Lannovu vilu a výstavu Porcelán na Praž-
ském hradě. S paní Janouškovou jsme navštívili Martinický palác 
na Pražském hradě, vánoční trh na Vinohradech, chrám sv. Ludmi-
ly, Grebovku a rok 2011 jsme ukončili vánoční projížďkou Prahou.
I na letošní rok připravujeme několik zájezdů a procházek s paní 
Janouškovou po zajímavých místech Prahy.

Jana Janovská, předsedkyně ZO SPCCH

záruka a jak nesednOut 
na lep pOdvOdníkOvi 

V roce 2009 jsem si koupila nový visací zámek. Ten starý letitý už 
dosloužil. Vydala jsem se do železářství. Paní prodavačka mi před-
vedla několik zámků, vychválila jejich výhody a nakonec jsem si 
jeden vybrala. Nebyl zrovna levný, ale byl masivní, a zdálo se, že 
bude dobře sloužit. A opravdu sloužil. Používala jsem ho téměř 
denně a byla s ním spokojená. 
Až jednou při odmykání v něm něco prasklo a zamknout se mi ho 
už nepodařilo. Když za mnou přijel vnuk, zkusil zámek a řekl, že už 
spravit nepůjde, že je prasklé péro. Protože si schovávám všechny 
účty od zakoupeného zboží, našla jsem i ten od rozbitého zámku. 
Zjistila jsem, že do skončení záruky chybí 1 měsíc. 
Vydala jsem se do železářství. Nefunkční zámek přijali a sdělili mi, 
že až to bude vyřízené, tak mi zavolají. A zavolali. Trvalo to měsíc. 
Oznámili mi, že zámek nešel opravit, a abych si zašla pro nový. 
Když jsem si přišla vyzvednout nový zámek, chtěla jsem, aby mi 
dali nový záruční list. Bylo by to logické, ale se zlou jsem se po-
tázala. Obsluhoval mne mladý muž, ale z vedlejší místnosti přišla 
paní, snad vedoucí. Velice nevybíravým způsobem mi vysvětlila, 
jak to je. 
Vyslechla jsem si, že by to mohl chtít každý, a jak by bylo jednodu-
ché těsně před vypršením záruky výrobek rozbít nebo poškodit a 
vyzvednout si nový s novou zárukou. 

Dále začala hovořit o výrobci. Mimochodem byl to český výrobek. 
Ještě jsem si vyslechla, proč by se výrobce snažil, aby byl výrobek 
kvalitní, když mu stačí, aby výrobek vydržel do skončení záruky. 
Je to až neskutečné, jak někteří prodavači dokážou jednat se zákaz-
níky. A to už vůbec netuším, jak by na její tvrzení reagoval výrobce. 
Nemělo smysl se dál bavit. Ještě, že mi vrátili reklamační list včetně 
potvrzení, že poškozený výrobek mi byl vyměněn za nový. 
Od té doby jsem stále na to myslela. Až jednou se mi do ruky dosta-
la brožurka, která mne velmi zaujala. Jmenuje se d TEST a vydává 
ji nezisková organizace Občanského sdružení spotřebitelů TEST. 
Publikace má název - Jak nespadnout do pasti. Tam se můžete do-
číst o předváděcích akcích a podomním prodeji, jak prokouknout 
jejich finty, jaká hrozí rizika i příběhy poškozených.
Je to velice zajímavé čtení. Tato organizace má také poradnu s po-
radenstvím zdarma. 
Zavolala jsem tam a zeptala se, jak je to se zárukou na můj nový 
zámek. Paní na telefonu mne vyslechla a řekla mi, že na nový výro-
bek, který mi předali v rámci reklamace, mám nárok na novou, dva 
roky trvající záruku. Je důležité mít doklady, účet a reklamační list. 
A proto radím všem, abyste si po dobu záruky pečlivě schováva-
li doklady na zakoupený výrobek a nenechali se odradit tvrzením 
prodavačů - ne vždy mají pravdu. 
A protože, než jsem stačila napsat tento článek, vyměněný nový 
zámek už po 3 měsících ze stejných důvodů, jako ten předchozí, 
nefunguje, půjdu ho do železářství reklamovat. 

Alena Kvapilová 
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VíTáNí OBčáNKů
Vážení rodiče,

dne  26. 5. 2012  se pod záštitou starosty města Libčice nad Vltavou
uskuteční vítání dětí, které se narodily v období od 1. 10. 2011 do 31. 3. 2012.

Pokud  máte zájem, aby vaše děťátko bylo v tento den přivítáno mezi občany města Libčice nad Vltavou, sdělte prosím jeho  jméno 
a příjmení, datum jeho  narození a svou adresu na Městský úřad Libčice nad Vltavou, a to buď e-mailem na matrika@libcice.cz, 

případně telefonem na č.  233101651, 233101656, nebo osobně u paní Mackovičové nejpozději do 10. 5. 2012.
Pozvánka s přesným časem vám bude včas zaslána.

Podmínkou účasti slavnostního obřadu je trvalý pobyt dítěte v našem městě!
Zdeňka Mackovičová, matrikářka

Co nám sdělují kraslice neboli malovaná velikonoční vajíčka? 
Možná si to dnes už neuvědomujeme, ale velikonoční kraslice jsou úžasné 
magické obrázky, kde každý ornament představuje malé písmenko, malý 
kousek prastarého kódu. Dokonce ani ti, kteří je dnes vytvářejí podle tra-
dičních předloh, nemají často tušení o jeho původním smyslu. Předpoklá-
dá se, že vejce byla zprvu takzvaně „znakována“ moudrými ženami, stráž-
kyněmi rodu. Vajíčka fungovala jako vnitřní ochrana, jako program, který 
musí vstoupit do nitra člověka, protože člověk s nimi jedl zárodky života - 
znakovaná vejce, a tím se neustále zapojoval do věčného koloběhu zániku a 
znovuzrození. Velikonoční vejce bývala obřadně oloupána a snědena. Sko-
řápky se pak roztloukly a sypaly se ke stromům nebo do krmiva dobytku.
Malovaná vejce byla očekávána s velkým napětím, protože jejich prostřed-
nictvím přicházelo k člověku neodvratné znamení osudu. Ještě začátkem 
minulého století bylo malování vajec považováno za magický obřad. Je-
jich zdobení mělo kdysi charakter tajného dopisu a ten, kdo rozuměl jeho 
znakům, okamžitě poznal, jestli kraslice, kterou právě dostal, je vyznáním 
lásky, gestem na usmířenou, přáním blahobytu, výzvou k rozchodu, anebo 
ochranou před dalekou cestou. 
A proč se vlastně malovaným velikonočním vajíčkům říká kraslice? Pochá-
zí to z původního významu slova červené neboli krásné. Slovo krásné bylo 
původně synonymem pro červené a odtud tedy výraz krášlit - malovat na 
červeno. Kraslice byly převážně červené. Červená barva symbolizuje jak 
oheň, tak krev, prudkou energii, která symbolizuje radost a vzrušení. Je to 
barva mládí, vitality, lásky a vášně, která odpuzuje negativní síly. Červená 
barva ve výzdobě kraslice má na smysly obdarovaného působit právě tímto 
směrem. Na kraslicích se však vyskytují i další barvy, například žlutá. Žlutá 
je barva slunce, medu a obilí a symbolizuje hojnost. Proto žlutě nabarvená 
vejce přinášejí bohatství a blahobyt. Dříve se při barvení nažluto používal 
vaječný žloutek nebo šafrán. Další z barev je modrá, která se považuje za 
barvu odříkání. S modrou barvou se pojí vědomí povinnosti, namáhavé 
práce, ale také nostalgie a smutku. Co se stane, když dvě již zmíněné barvy, 
teplou červenou a studenou modrou, smícháme dohromady? Vznikne z 
toho fialová, symbol nevyššího duchovního zasvěcení. Vyjadřuje syntézu 
protikladů, díky nimž existuje svět. Zelená barva je barvou růstu, barvou 
začátku a příslibu budoucího zrání. Zelená je barvou věčného návratu, 
znovuzrození a nadějného očekávání, ale v negativním smyslu též nezra-
losti a pošetilosti, viz zelenáč. Bílá barva bývala pro naše předky barvou 
smuteční, proto je bílé vejce „mrtvé“ a musí být oživeno malováním. Za 
nejméně přijatelnou barvu považovali naši předkové černou; vyjadřovala 
prázdnotu, nepřítomnost světla a barev. Při malování kraslic se proto pou-
žívá pouze pro zvýraznění kontur, je to barva linií bez vlastního barevného 
významu. Jestliže však vyplňuje větší plochy, je v tom něco nebezpečného, 
až zrádného. 
Na zdobení kraslic byly používány nejrůznější motivy, z nichž každý měl 
svůj smysl a svůj význam. Používaly se motivy slunce, luny, hvězd, duhy; 
dále znaky živlů, znaky rostlin, stromů, zvířat i ptáků. Jako důležité spojnice 
mezi nebem a zemí patřily k životodárným symbolům také prvky kosmic-
ké.
Ať už budete vejce sami zdobit, nebo je budete vybírat pro své blízké jako 
dárek, mějte na paměti, že to, co jim v podobě malovaného vejce dáváte, je 
nejenom pěkně „vyvedené“ vajíčko, ale svým způsobem i věštba, přání a 
mocné zaklínadlo.               evelýna čížková

POZVÁNÍ NA (PO)VELIKONOČNÍ KONCERT
v neděli 15. dubna 2012 v 18 hodin

v libčickém evangelickém kostele
zazní:

mše W. A. Mozarta „Missa brevis in G“
Responsoria pro Svatý týden T. L de Victoria

velikonoční skladby G. D. Bárdose

zpívá:
Salvátorský pěvecký sbor z Prahy pod vedením M. Žárské

a libčická Scandula
na varhany hraje Eva Dobošová-Andrelová

Zveme srdečně libčickou veřejnost!

pletení pomlázek Ve školičce 
máVáček

Dne 3. dubna od 15.30 budeme společně s rodiči a dětmi 
plést tradiční vrbové pomlázky na blížící se Velikonoce.

 Přijďte si vyzkoušet tuto starou tradici.
Naďa Šindelářová

praViDelný program
Pondělí 9.00 - 10. 00 hod. Cvičení rodičů s dětmi v tělocvičně Sokola 
Úterý 10.00 - 11.00 hod. Kašpárkova herna 
Čtvrtek 9.30 - 10.30 hod. Výtvarná dílna

akce
19. dubna BAZÁREK sezonního oblečení, hraček, kočárků, kol aj.
 - proběhne v Kulturním domě od 10.00-12.00 hod. a od 16.00-19.00 hod.
 - akce bude probíhat formou samostatného prodeje, v případě 
   nepřítomnosti je možné po tel. dohodě (728128886) přinést věci k 
   prodeji 18. 4. v 19.00 hod.
23. dubna Valná hromada
 - přijďte s novými nápady do restaurace Na koupališti v 10.30 hod.
30. dubna Pálení čarodějnic s lampionovým průvodem
 - sraz na náplavce v 18.00 hod.
 - s rozsvícenými lampiony se vydáme na koupaliště

V jarním měsíci nám sluníčko přináší hřejivé paprsky a my bychom vám rády 
popřály krásné dny plné jarní optimistické nálady.

Radka, Jana, Katka, Renata (www.mcmalina.cz)



skl se probouzí…
SKL - tři písmena, pod kterými si každý z nás představí různá slov-
ní spojení. U někoho asociují Spolek krasobruslařů a lyžařů, jiného 
zase napadne Systém klasické liposukce. V Libčicích ale věříme, že 
stále více lidí jako první napadne kombinace Sportovní klub Libčice. 
Toto občanské sdružení založené na podzim roku 2010 spojuje partu 
libčických rodáků, kteří mají chuť udělat něco prospěšného pro své 
město a spoluobčany.

Samotné založení 
spolku bylo iniciová-
no za účelem zastřeše-
ní sportovních aktivit 
party kamarádů, kteří 
se rozhodli pravidel-
ně věnovat lednímu 
hokeji. Cílem bylo za-
jistit fungující systém 
organizace jednotli-
vých „ledů“, komu-
nikaci mezi hráči a v 

neposlední řadě finanční zázemí pro celou aktivitu. Jak to tak bývá, s 
jídlem roste chuť, a proto se v rámci sdružení začaly objevovat nápa-
dy na nové aktivity a pořádání nejrůznějších akcí. SKL se tak pomalu 
začalo spolupodílet na sportovním a kulturním životě v našem městě.
Mezi největší akce minulého roku patří degustační večer „Sněz, ko-
lik můžeš!“, během kterého byly účastníkům servírovány nejrůzněj-

ší pochutiny až do 
úplného chuťového 
vítězství všech zú-
častněných. Na celou 
akci jsme zaregistro-
vali mnoho kladných 
referencí a dle ohlasů 
se jednalo v Libčicích 
v oblasti gastronomie 
o něco výjimečného. 
Z tohoto pohledu chceme v podobných tematických večerech pokra-
čovat a nabídnout dobré jídlo i dalším zájemcům. Na přiložené fotce 
připravují Pavel s Mácou dobroty na venkovním grilu.
Nesmíme zapomínat ani na nejmladší obyvatele, a tak jsme se rozhod-
li uspořádat pod hlavičkou našeho sdružení i čerta s Mikulášem. Akci 
jsme nevěnovali nijak velkou propagaci, přesto jsme před 5. prosin-
cem evidovali bezmála deset objednávek. Díky přispění dalších příz-
nivců našeho uskupení se nám podařilo během večera navštívit všech-
ny nedočkavé děti a musíme uznat, že rozzářené dětské oči byly tou 
největší odměnou celého večera. Ocenili jsme také pečlivou přípravu 
rodičů a prarodičů obdarovaných dětí a myslím, že akce se povedla.
SKL, jak již je patrné z názvu, se primárně zabývá sportovní činností. 
Závěrem bych tedy rád věnoval pár řádků libčickým hokejistům. Jsme 

rádi, že i díky Libčic-
kým novinám se naše 
řady rozrůstají o nové 
borce. Po slabším ob-
dobí na začátku sezo-
ny se nám podařilo 
opět zkonsolidovat 
tým okolo 20 hráčů 
včetně dvou gólma-
nů. Poděkování patří 
i vedení města, díky 
kterému jsme si mohli 

z dotace pořídit druhou brankářskou výstroj a sadu rozlišovacích dre-
sů. Přiložená fotka zachycuje tým po utkání se spřáteleným oddílem z 
Letňan. Další utkání jsou již naplánována.
Plán na rok 2012? Chceme navázat na úspěšné akce a nabídnout měs-
tu ještě něco navíc. Mimo tradičních činností, jako jsou letní fotbá-
lek, pálení čarodějnic nebo tematické gastronomické večery, chceme 
zorganizovat jednorázové akce na téma „LAN Party“ nebo „Základy 
golfu“. Samozřejmostí bude i čert a Mikuláš pro děti a vánoční besídka 
pro dospělé. Poznejte Libčice i z jiného pohledu, třeba s SKL. Bude-
me se těšit.

Sportovní klub Libčice
skl.actions.cz
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  BC NOVO
  sportovní oddíl 
  Sokola Libčice n/Vlt.
 

si vás dovoluje pozvat 
u příležitosti 150 výročí založení ČOS 

a XV. všesokolského sletu
v sobotu 7. dubna 2012 od 13.00. hodin

do Kulturního domu v Libčicích nad Vltavou 
na

Velikonoční cenu Libčic nad Vltavou v boxu
- soutěžní kolo talentované mládeže a II. ligy mužů

Středočeské oblasti boxu.

JAK ZAčíT CVIčIT A NA CO PŘI TOM MYSLeT?
Všichni bychom chtěli být zdraví a krásní a cítit se dobře. To je také motiv, 
proč se pouštíme do cvičení. Aby nám cvičení přinášelo to, co si přejeme, je 
podstatné cvičit tak, aby naše tělo po cvičení bylo opravdu krásnější a zdra-

vější. To znamená, aby vše 
fungovalo, tak jak má. Cviče-
ním ovlivňujeme svaly, kloubní 
spojení a kosti. Pohybová sou-
stava však ovlivňuje všechny 
další soustavy, protože všechno 
v těle souvisí se vším. Ráda 
bych vyzdvihla, proč je důleži-
té posilovat střed těla „core“, a 

tím zlepšovat funkčnost hlubokého svalového stabilizačního systému v našem 
těle. Tyto svaly nám poskytují oporu páteře a vytvářejí nitrobřišní tlak, který 
nám ovlivňuje funkčnost vnitřních orgánů. Střed těla neboli core by měl být 
hlavním bodem vašeho cvičení. Pokud nemáte silný trup a neumíte pracovat s 
lopatkami, nedosáhnete požadovaných výsledků. Můžete se věnovat jakému-
koli sportu, ale pokud nefunguje základ, efekt se nedostaví a naopak se můžou 
objevit zdravotní obtíže. 
Co to je core?
Anglický termín core (čteme kó) znamená střed nebo jádro a používá se pro 
zhruba 29 svalů v oblasti hrudní a krční páteře, pánve a kyčlí. Má na starosti 
všechny pohyby, které potřebují celkovou koordinaci a zároveň stabilizaci těla. 
Střed těla pochopitelně propojuje horní a dolní část těla a to nám často uniká. 
Smyslem cvičení core je posílení hlubokého svalového systému, který napomá-
há ke zlepšení výkonu ve sportu a snižuje pravděpodobnost, že dojde k úrazu. 
Rozhodně byste střed těla neměli podceňovat. Jen se zamyslete. Kolikrát za 
den si stěžujete, že vás bolí záda nebo za krkem? Pravidelné cvičení core vás 
od těchto nepříjemností může doslova zachránit.
Základem je správné a účinné dýchání. Nejdůležitějším nádechovým sva-
lem je bránice. Správnou funkcí tohoto orgánu ovlivňujeme správnou činnost 
ostatních svalů středu těla, jako je pánevní dno, hluboké svaly podél páteře a 
příčný břišní sval. A jak bylo výše napsáno, tyto svaly chrání správnou funkč-
nost páteře a udržují nitrobřišní tlak, který má vliv na správnou funkci břiš-
ních orgánů.              Martina Dvořáková, fitness trenérka

	  



Informujte se v naší provozovně
v Kralupech nad Vltavou, nákupní 

centrum MODRÁ PASÁŽ, Mostní 747
tel.: 315 720 197 | otevřeno po–pá 13–17 h

BULHARSKO
 – Vaše nejlevnější
 letecká dovolená

www.alexandria.cz

již od 7 790 Kč
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PrOdej Bytu
Prodej bytu 3+1, 63m2/L v prvním patře panelového sedmipatro-
vého domu s výtahem v Libčicích n.V. Byt je v družstevním vlast-
nictví s možností pozdějšího převodu do osobního, je po rekon-
strukci, částečně zařízený, zděné bytové jádro, vana se sprchou, 
samostatné WC, nová kuchyňská linka, plastová okna se žaluzi-
emi, obývací stěna, vestavěné skříně. Celý dům je zateplen a po 
celkové rekonstrukci. Cena prodeje 1.259.000 Kč včetně veške-
rých poplatků.

reNÁtA BurGrOVÁ, realitní makléřka
mobil: +420 725 293 759, email: renata.burgrova@century21.cz

CeNtury 21 Finem
Palackého nám. 19/11, Kralupy nad Vltavou, 278 01
tel.: +420 315 627 646, www.century21.cz

Milí přátelé zdravého životního stylu. 
Ráda bych poděkovala všem svým spokojeným klientkám docházejícím na individuální lekce 
do Fitformy. 
Děkuji za důvěru, přízeň a za vaše nasazení. Přeji vám všem dosažení svých cílů

Vás ostatní bych ráda pozvala na:
• individuální lekce, časově dle dohody • kruhový trénink, ve středu od 18 hodin, v pondělí od 19.15 • poklidné cvičení na 
držení těla - zdravá záda v pondělí od 18 hod a ve čtvrtek od 10:30 • zvu muže do posilovny v pondělí a ve středu od 19 hodin

Nyní ještě akční ceny                    Na všechny lekce je nutné se objednat
* vstup od 47,- Kč, individuální lekce od 340,- Kč  * držení těla - zdravá záda v malé skupince od 95,- Kč  * aerobní fitness v malé 
skupince od 85,- Kč * kruhový trénink v malé skupince od 95,- Kč * individuální lekce pro dvojici od 473,-

Těší se na vás vaše osobní trenérka Martina Dvořáková.

tel: 606 130 291
Martina dvořáková

info@fitforma.cz

Fitness klub

Realitní kancelář 

Zajistí odborný prodej a převod 
vaší nemovitosti. Tržní odhady. 

Kontakt: mobil 602 219 876
E-mail: info@realityservice.cz  
Web: www.realityservice.cz

Pro nově zrekonstruovaný výčep v Únětickém pivo-
varu hledáme vhodné kandidáty pozice 

 PrOVOZNÍ MANAŽer/KA 
 KuCHAŘ/KA 
 POMOCNÝ/Á KuCHAŘ/KA
 OBSLuHujÍCÍ PerSONÁL

POŽAdujeMe:
• praxi na obdobné pozici 
• dobré komunikační dovednosti 
• časovou flexibilitu 
Pro pozici PROVOZNÍHO MANAŽERA také:
• zkušenosti s organizací kulturních akcí 
• schopnost vedení lidí 
• práce na PC (MC Office, Word) 

NABÍZÍMe:
• příjemné pracovní prostředí
• možnost seberealizace 
• nadstandardní ohodnocení
• dlouhodobá spolupráce

Předpokládaný nástup duben 2012.
Pokud vás výše zmíněná pozice zaujala, zašlete 
strukturovaný životopis na email: 
petr.paulus@fbconcepts.cz (provozní manažer) nebo 
jan.hermanek@fbconcepts.cz (kuchař)

nabízíMe
přepisy starých 8mm a 16mm filmů na DVDvčetně střihu, základních titulků a průvodní hudby.

Foto ton: 
Vlastina 887 (v areálu OD Billa), Praha 6, lubos.ton@volny.cz, tel. 235 325 407
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f AnketA e 
na název kulturního a společenského centra Na koupališti

Milé děti a vážení obyvatelé Libčic,
nelíbí se nám současný dlouhý název našeho centra, a tak 
vyhlašujeme anketu na nový název, který by měl být krát-
ký, snadno zapamatovatelný a měl by připomínat město 
Libčice, koupaliště, nebo i Vltavu, která k nám neodmys-
litelně patří.

Vaše návrhy budeme netrpělivě očekávat do 
15. dubna 2012

 na e-mailu koupaliste@accon.cz 
Předem děkujeme všem, kteří se ankety zúčastní.

Simona Šímová

tenis na koupališti
Tenisová školička pro nejmenší(cca 4-5 let)
i dospělé přijímá další členy do řad  tenistů.

Začínáme již v dubnu (podle počasí) 
pod vedením zkušených trenérů.

Tréninky budou každou středu a pátek v areálu koupaliště.
Bližší informace  a přihlášky na email supertenis@seznam.cz
tel. 608 303 134 Luboš Karas, 605 925 734 Simona Šímová.

 1. 4. 2012 neděle 15:00 ukázka výcviku služebních psů policie čr – kladno
 7. 4. 2012 sobota 14:00  velikOnOční dílna s pOhádkOu 
    Přijďte si k nám do parku uplést pomlázku, vyrobit kraslice, nazdobit perníčky, podívat se na 

divadélko a koupit něco sladkého.  
    Srdečně vás všechny zveme. Koupaliště a cukrárna Pohádka
   7. 4. 2012 sobota 20:00  velikOnOční taneční OpOjení s akOrdem
    Hudební trio AKORD po taneční masopustní smršti pokračuje ve své velkolepé jízdě a zve své 

příznivce na další taneční opojení. Zváni jsou  všichni zdatní a vytrvalí tanečníci, kteří se doká-
žou ve svižném  tanečním rytmu největších hitů 80. - 90. let protancovat až do ranních hodin. 

27. 4. 2012  pátek 14:00  harmOnika párty s panem blínem 
    Taneční a poslechová party nejen pro seniory. K tanci a poslechu vám zahraje pan Blín. Akce 

svatovavřinecké víno 2dl za 22,- Kč 
 Připravujeme v květnu:  12. 5.2012 od 19 hod. taneční party pod širým nebem s AKORDEM.
Příjemnou zábavu vám přeje ACCON, www.koupalistelibcice.cz, tel. +420 605 925 734, +420 733 785 277

V areálu Kulturně společenského centra
 Na koupališti vznikla nová 

VýtVarně řemeslná 
Dílna.

Můžete zde nejen navštěvovat pravidelné půlroční estetické bloky, 
ale i jednorázové tematické kurzy 

nebo přijít do volných návštěvních hodin.
Výtvarně řemeslné bloky vyhrazené pro děti

Pondělí 14.00 - 15.00 hod
Středa   14.00 - 15.00 hod

Skupina max. 10 dětí
10 hodin - 400 Kč

pravidelné bloky
Středa 10.00 - 11.00 hod

Skupina max. 10 lidí
10 hodin - 400 Kč
Volné hodiny

Pátek 14.00 - 17.00 hod

Svou návštěvu v dílně nahlaste prosím předem  
formou sms na tel. 776778499

nebo emailem na dilna@accon.cz
Bližší informace k vybrané technice jsou vyvěšeny na koupališti 

a po přihlášení do kurzu vám budou zaslány na e-mail.
V případě zájmu zúčastnit se vybraného bloku skupinově, 

není problém dohodnout termín individuálně.

pondělí 14.00 - 15.00  děti 
2.4.12 indiánské uzlování
 - barevné náramky
9.4.12 korálkování 
 - náramky na stávku
16.4.12 vázaná batika
23.4.12 tkaní na rámu či stávku 
30.4.12 Makramé- drhání
28.5.12 kašírování -vrstvení
4.6.12 malba na hedvábí
11.6.12 drátkování  číší
18.6.12 ozdobná dlaždice
25.6.12 dekor na porcelán

středa  14.00 - 15.00  děti 
4.4.12 zdobení proutím
11.4.12 dekor na porcelán
18.4.12 vázaná batika
25.4.12 korálkování
2.5.12  ruční malování na sklo 
 a skleněné výrobky
30.5.12 malba na hedvábí
6.6.12 kašírování -vrstvení
13.6.12 tkaní na rámu či stávku 
20.6..12 Makramé- drhání
27.6.12 indiánské uzlování
 - barevné náramky

 pondělí  10.00 -12.00  16.00 - 18.00
 2. 4. 12 kraslice- malba voskem kraslice- malba voskem
 16. 4. 12 ozdobná dlaždice  dekor na porcelán
 23. 4. 12 korálkování   malba na hedvábí
 30. 4. 12 ruční malování na sklo  zdobení proutím
  a skleněné výrobky  
 7. 5. 12 malba na textil-vosková batika níťování
 28. 5. 12 aranžmá suš. květiny   ruční malování na sklo 
     a skleněné výrobky
Úterý  19.00 - 21.00
 20. 3.12 drátkované kraslice

středa  16.00 - 18.00 19.00 -21.00
 28. 3. 12 fimo - šperky drobné ozdůbky-začátečníci 
 4. 4. 12 pletení z pedigu-začátečníci (do 19 hod) 
 11. 4. 12 fimo - šperky drobné ozdůbky-pokročilí 
 18. 4. 12 mačkaná batika na hedvábí 
 25. 4. 12 pletení z pedigu-pokročilí (do 19 hod) 
 2. 5. 12 fimo - šperky drobné ozdůbky-začátečníci efektní drátkování - svícen
 9. 5. 12 pletení z pedigu-začátečníci (do 19 hod) 
 16. 5. 12 fimo - šperky drobné ozdůbky-pokročilí 
 23. 5. 12 pletení z pedigu-pokročilí(do 19 hod) 
 30. 5. 12 fimo - šperky drobné ozdůbky-začátečníci 

čtvrtek  19.00 -21.00
 5. 4. 12 kraslice -malba voskem
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Třetí veřejné vystoupení hudebního TRIA AKORD se uskutečnilo 
v restauraci Na koupališti o masopustním večeru 3. 3. a jeho téměř 
80 nadšených návštěvníků se veselilo až do 4. 3.. Na rozjezd jsme 
zařadili nejdříve dvě série pomalejších písní k poslechu, abychom 
vytvořili příjemnou atmosféru pro popovídání si u stolu, ale mnohé 
dvojice neotálely a roztančily se osvědčeným ploužákem. Pak přišly 
na řadu rychlé rytmické písně, a ačkoliv se to zdá nepravděpodob-
né, svižné taneční tempo vydrželo tanečníkům po celou dobu naší 
produkce. Máme rádi, když si s námi naši hosté zazpívají, k čemuž 
je tentokrát inspirovaly věčně zelené hity osmdesátých let. Stalo se 
již dobrým zvykem, že AKORD do svého programu improvizovaně 
zařazuje, ve spolupráci s paní kuchařkou, gratulaci s hudebním dár-
kem hostům, kteří právě slaví narozeniny či významné výročí. Bylo 
tomu tak i tentokrát a v nočních hodinách zaznělo i několik písní 
na přání. TRIO AKORD tímto děkuje za hojnou účast na svém vy-
stoupení i za slova chvály, kterými diváci nešetřili. Co více bychom 
si mohli přát. 
nejbližší termíny hudebních večerů tria akOrd
  7. 4. 2012 od 20 hod.  Velikonoční taneční party Na koupališti
12. 5. 2012 od 20 hod.  Májová hudební show pod širým nebem 
 Na koupališti
Fotografie a videa z našich akcích na: www.ziva-muzika.cz

Pavel Král

další hudební jízda tria akOrd 

„hODInOvý manžel“

Firma Pěnkava nabízí 
drobné řemeslnické a manuální práce

 na údržbu bytu, domu, zahrady a kanceláří.
Své objednávky zasílejte na 

tropisek@centrum.cz
nebo zavolejte na: 

608 428 403
Přijedeme, zhotovíme, opravíme !

meDialt
Homeopatie, Fyzioterapie, 
Hydrocolon, Lymfodrenáž

&
Bezbolestná neinvazivní liposukce

- vysokoradiofrekvenční: 
• efektivně tvaruje postavu a redukuje 

objem tukové tkáně u všech klientů
• nejúčinnější  a nejmodernější metoda

unikátním přístrojem Exilis
• bezbolestná a rychlá procedura 

se zaručenými výsledky

Více informací na: www.medialt.cz
rádi zodpovíme vaše dotazy i telefonicky na: 

606 540 255

hory 
s tenisoVou školou
Tenisová škola Václavek&Vopravil, která působí i v Libčicích, 
nabízí kromě klasických tenisových tréninků pro děti i dospělé 
nejrůznější nadstavbové akce, se kterými máme více než deseti-
letou zkušenost.
20. - 22. ledna a následně 9. - 11. března jsme vyrazili na víken-
dovou lyžovačku do příjemné vísky Poniklá v Podkrkonoší. 23 
účastníků, resp. 10 dětí ve věku od 4 do 12 let a několik rodi-
čů si užilo lyžování ve Ski areálu Homole i krásné ubytování v 
penzionu Krakonošovo zátiší, kde se o nás výborně postarali a 
děti si vyzkoušely večerní relax v sauně a spoustu dalších her. 
Pod vedením čtyř zkušených instruktorů jsme pilovali lyžařské 
dovednosti. Před sobotní večeří nechyběla pravá sněhová bitva 
ani další zimní radovánky. Děkujeme všem, kteří se zúčastnili a 
těšíme se na další společné akce, kterých máme na letošní rok 
připravenou celou řadu.
O nich i o možnostech trénování v blízkosti svého bydliště se 
více dozvíte na www.tenis-skola.cz.                 Jan Šrámek

tenisová škola Václavek & Vopravil
602457867

sramek@tenis-skola.cz



Pneuservis
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů a roz-
měrů: auto, moto, nákladní, stavební, hobby, spec. 
Provádíme odbornou montáž a opravy pneu na 
nejmodernějších strojích s nejmodernějšími tech-
nologiemi. Odborná konzultace pří výběru nabí-
zeného zboží. Nabízíme uskladnění i kompletních 
sad kol a jejich servis. Prodej příslušenství. Přímé 
zastoupení prémiových značek pneumatik a disků.

KontaKt:	 Lumír Novotný 774115334 lumir.novotny@autohouser.cz  Petr Houser 731151335 petr.houser@autohouser.cz
 Bohumil Houser 731151341 prodej a servis 220911128 www.autohouser.cz

autodíly
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkovými 
i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní dodavate-
lé jsou: AUTO KELLY, APM, ACI, AUTO ŠTANGL, 
ELIT, AUTO CORA, PARTSPOINT, AUTO BENEX, 
SPEI SERVIS, STUALARM a další. Po dohodě za-
jistíme i originální náhradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KontaKt:	 Martin Franc  739465534  martin.franc@autohouser.cz Tomáš Kukelka 731151337
 Jan Kratochvíl 731151343

autoservis
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní prohlíd-
ky po najetých kilometrech, výměny olejů, diagnos-
tika, výměny čelních i ostatních skel, servis klima-
tizace a dezinfekce ozónem, montáž příslušenství 
a zabezpečení vozů, opravy brzd, výměny výfuků, 
opravy podvozků, výměny tlumičů pérování a další. 
Zajistíme pro vás opravu havarovaného vozu včet-
ně kompletního zastupování v jednání s pojišťov-
nou. Seřídíme geometrii vašeho vozu na nejmoder-
nějším 3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.
KontaKt:			Josef Čížkovský  731151334   Miroslav Vejbora  731862462   STK EMISE  233910042   servis@autohouser.cz    www.autohouser.cz


